
 

 

Algemene Beschouwingen Begroting 2018 en Meerjarenbegroting 2019-2021 

 

Beste college, raadsleden en toehoorders. Voor ons ligt de programmabegroting 2018 en de 

meerjarenbegroting 2019-2021. Allereerst complimenten aan het college en de ambtelijke organisatie met 

het presenteren van wederom een sluitende begroting. 

In de nazomer van de huidige periode kijken we allereerst graag terug op de afgelopen 4 jaar. Jaren 

vergelijkbaar met de 4 seizoenen van een boom, zoals beeldend weergegeven op het presentatie-scherm. 

 

“Samen de schouders eronder” voor de thema’s werk, zorg en wonen, dat was de boodschap van het CDA 

in de afgelopen raadsperiode. Een periode waarin een brede coalitie zorgde voor uitvoering van het 

coalitieakkoord. Een zomer met wisselende weerbeelden. Eentje die frisjes begon, waardoor de natuur nog 

niet echt tot bloei kwam. Afgewisseld met meer vriendelijke temperaturen, die ervoor zorgden dat alles 

beter tot zijn recht kwam. En dan nog af en toe die hittegolf. We stonden voor grote opgaves met majeure 

projecten. 

 

• De overgang van het sociaal domein van rijk naar gemeentes. We zochten naar een balans in inkomsten 

en uitgaven, waarbij -  wat het CDA betreft - de menselijke maat voorop moest staan. Onlangs nog 

werden we verblijd met mooie ervaringscijfers in het sociaal domein. Een mooi resultaat voor onze 

gemeente. 

• Werken aan een toekomstvisie, “Blij in Beesel”, waarbij we nastreven om de gemeenschap aan zet te 

laten zijn. 

• De toekomst van het voortgezet onderwijs. Dat deze in onze gemeente moest blijven stond voor de CDA 

fractie als een paal boven water. De locatie en vormgeving was voor ons echter punt van discussie. We 

hebben tijdens dit gehele traject met een kritische blik gewaakt voor een tunnelvisie. Mede als gevolg 

daarvan ontstond er een andere kijk op punten en, door voortschrijdend inzicht, de nodige wijzigingen in 

de constructie. Daarnaast zijn bij de definitieve besluitvorming nog belangrijke aanvullingen door ons 

aangedragen. Aanvullingen, doorgevoerd middels amendementen, waardoor maatschappelijke 

betrokkenheid en een financieel gezonde verdeling tussen schoolbestuur en gemeente naar de toekomst 

werd afgesproken. 

• Op maatschappelijk vlak stonden thema’s rondom toegankelijkheid en duurzaamheid, in de meest brede 

zin, op de raadsagenda. Het initiatiefvoorstel toegankelijkheid werd ook door de overige fracties en het 

college omarmd. Door zelf het goede voorbeeld te tonen en toegankelijkheid bij elk raadsvoorstel op te 

nemen en er uitvoering aan te geven. Ruimschoots vóór dit besluit had onze fractie daar al oog voor. Het 

idee om de bestrating van onze begraafplaatsen te verwijderen stuitte op tegenstand van het CDA. 

Hierdoor zou de toegankelijkheid voor ouderen en mindervalide mensen in het gedrang komen. We 

hebben daarnaast sterk ingezet op de kracht van de gemeenschap. Daaruit zijn mooie initiatieven 

ontstaan. Denk aan de hondenspeelweide, de inzet bij de open inloop, het beheer van de binnensport, 

de Groene Vogel en Joris Wekt Op. Veel bewoners in onze gemeenschap willen van harte iets bijdragen 

in onze gemeente. Het oppakken van initiatieven onder de noemer van the Right to Challenge verdiende 

meer. Als we bijv. kijken naar het doorzetten en doorontwikkeling van adoptie onderhoud openbaar 

groen. Af en toe is het echter nodig om ook een helpende hand te blijven bieden. Bijvoorbeeld daar, 

waar we het schoonhouden van ons eigen stoepje belangrijk vinden. Het CDA was van mening dat de 

gemeente het borstelen van de zogenaamde weesstoepen zelf moest blijven doen. En zie daar, i.p.v. de 

gevraagde 1x per jaar wordt dit vanaf nu 2x per jaar gedaan. We vinden hierbij wel dat de 



 

 

woningcorporatie meer haar rol moet pakken om de stoepen behorende bij hun gebouwen ook zelf 

schoon te houden.  

 

Na de zomer volgt de herfst. De herfst is de meest opvallende periode van het jaar. Maar de herfst staat 

ook bekend om zijn oogsttijd. 

 

• De heffing van de Onroerend zaakbelasting; We zijn verheugd dat deze vanaf 2018 voor de burgers niet 
wordt verhoogd. Toch blijft het jammer dat in 2017 gekozen is voor een forse verhoging in plaats van de, 
door het CDA, voorgestelde geleidelijke verhoging over meerdere jaren. Want; alhoewel we verheugd 
zijn met een 0% lijn de komende jaren, kon dit enkel tot stand komen door een wellicht te hoge stijging 
in 2017.   

• Recreatie en Toerisme; de gemeente Beesel neerzetten als aantrekkelijke toeristische gemeente. We 
constateren dat, om dit doel te bereiken, daarvoor jaarlijks diverse plannen terugkomen. Het is goed dat 
er plannen worden ontwikkeld, maar we missen tot op heden de resultaten van deze uitgesproken 
ambities en de verdere concretisering van ons toeristisch beleid. Natuurlijk zijn de ontwikkelingen 
rondom Beesel Drakedorp goed geweest voor het toerisme, maar krijgen de overige aandachtspunten 
zoals het Meerlebroek, het grensgebied en het trampoline park wel voldoende aandacht?  

• Tot slot pleit de CDA-fractie ervoor om het updaten van de burgerzaal, commissie- en bespreekkamers, 
ondanks dat het onderdeel is van de bedrijfsvoering, wel kaderstellend te behandelen. Gezien het 
bedrag zijn er genoeg keuzes te maken. Deze keuzes beïnvloeden rechtstreeks ons werk als raadslid. 
Wellicht moeten we nu ook keuzes maken om de vergaderruimtes zo in te richten dat deze ook door 
initiatieven van de gemeenschap gebruikt kunnen worden. Hoe denken de andere fracties hierover? 

Kortom, met het einde van de raadsperiode in zicht valt er nog genoeg te oogsten. Laat de herfst daar nu 

net het juiste seizoen voor zijn. 

Na de herfst volgt de winter welke in het politieke landschap heel kort is. En voordat we, in de volgende 

raadsperiode, weer aan de zomer beginnen breekt de lente aan. De tijd waarin het planten van nieuwe 

zaadjes en het ontluiken van knoppen aan de bomen al een teken is, voor wat een mooie zomer het kan 

worden.  

Ook de komende vier jaar draagt het CDA vanuit haar verantwoordelijkheid graag bij aan het besturen van 

onze gemeente. Daarbij is het verder werken aan onze gemeenschapsvisie voor ons een belangrijk 

uitgangspunt. We werken samen met inwoners, bedrijven, organisaties, verenigingen en partners aan een 

sterke gemeenschap met veel voorzieningen en bedrijvigheid. Een saamhorige gemeenschap waar het fijn 

wonen is, waar veel te beleven is en waar het dorpse karakter behouden blijft. Een gemeenschap die oog 

heeft voor de wensen en behoeften van jongeren, ouderen en zeker ook mensen in een kwetsbare positie. 

We staan midden in die gemeenschap, met korte lijnen en een luisterende en faciliterende houding met 

een hoge kwaliteit van dienstverlening.  

Om dit waar te maken is het belangrijk dat we de durf hebben om zaken los te laten en de gemeenschap 

verantwoordelijkheid en bewustzijn geven. We mogen trots zijn op onze samenleving en dit ook uitdragen. 

We willen daarbij voor nu de aandacht vestigen op diverse thema’s. 

• Het project Blijvend voorzien. Een groot pluspunt van onze Beeselse samenleving zijn de voorzieningen 

die voor alle kernen en groepen beschikbaar zijn. We vinden het echter niet alleen belangrijk dat deze nu 

beschikbaar zijn, maar op de lange termijn ook beschikbaar blijven. Dit kunnen we niet als partij alleen. 

Dit moeten we samen oppakken. Met betrokken inwoners, onze verenigingen, wij als raad en ook u het 



 

 

college.  We zijn blij van de portefeuillehouder te vernemen dat de visie Blijvend voorzien nog altijd 

actueel is. Laten we het vaststellen van de visie niet op de lange baan schuiven. Deze visie is van belang 

als onderlegger voor besluiten die we in dit kader de komende jaren nemen. Zonder visie ontbreekt de 

mogelijkheid onze besluiten hieraan te toetsen.  

• Een thema wat hier mooi bij aansluit is de inclusieve samenleving. Zoals hiervoor al geschetst zijn we 

trots op het behaalde resultaat inzake “Agenda22”. Naar aanleiding van de onlangs gehouden 

werkvergadering  “inclusieve samenleving” zijn we van mening dat dit onderwerp zeer hoog op de 

agenda moet blijven staan en de aandacht van eenieder, die met beleid en uitvoering bezig is, moet 

hebben en houden. Nederland heeft zich eraan geconfirmeerd  om te werken aan een samenleving 

waarin iedereen mee kan doen. Dit volwaardig burgerschap is nog lang niet altijd vanzelfsprekend. Het 

plukken van laaghangend fruit is een goede start. We moeten er echter voor waken dat we de doelen op 

de lange termijn niet uit het oog verliezen. We roepen het college dan ook op om vaart de maken met de 

lokale inclusie-agenda. Zodoende werken we op een verantwoorde wijze aan een geleidelijke 

verwezenlijking van het VN verdrag. 

• Helaas is de leegstand van winkel- en bedrijfspanden in onze kernen de laatste jaren niet afgenomen. De 

CDA-fractie heeft dit al meermalen als aandachtspunt benoemd binnen haar algemene beschouwingen. 

De inspanningen van de portefeuillehouder hebben nog niet geleid tot een structurele verbetering op dit 

punt. We realiseren ons dat de eigenaar van het leegstaande pand hierbij aan zet is en dat die eigenaar 

niet de gemeente is. Als fractie zijn we van mening dat we toch eens serieus moeten kijken naar de 

mogelijkheid voor het uitvoeren van een leegstandsverordening. Onvoldoende draagvlak voor het 

voortbestaan van het BIZ heeft in onze ogen aangetoond dat alleen maar werken met honing en de 

wortel voorhouden niet altijd effect heeft. Een leegstandsverordening dupeert niet de goedwillende 

eigenaren die bijdragen aan leven in de brouwerij. Daarentegen wordt de eigenaar die niet wil 

meewerken, door de hoofdprijs te blijven vragen, wel aangepakt. De opbrengst uit de 

leegstandsverordening kan gebruikt worden voor de verfraaiing van ons centrum. 

•  Wat wonen betreft is het belangrijk om te bouwen naar behoefte. Afgaande op de te verwachten 

demografische ontwikkelingen denken we aan meergeneratie woningen en luxe levensloopbestendige 

appartementen. Ondanks de negatieve verwachtingen voor de komende jaren zullen we de jongeren  

zeker niet vergeten. Dit betekent dus niet vier jaar lang vasthouden aan een woningbouwprogramma 

maar dit van jaar tot jaar te bekijken. 

• Het laatste thema is duurzaamheid. Een thema dat lokaal maar ook nationaal en zelfs globaal zeer 

belangrijk is. We staan dan ook volledig achter de keuze van ons college om in 2030 energie neutraal te 

zijn. Daartoe moeten er de komende jaren echter wel keuzes gemaakt worden. Vooral gezien de opgaves 

die we hebben in het kader van grootschalige opwekking. We zijn verheugd dat er 2 lokale organisaties 

zijn, te weten Joris Wekt Op en de Groene Vogel, welke duurzaamheid hoog in het vaandel hebben 

staan. Samen met deze organisaties, maar ook samen met onze inwoners willen we de 

duurzaamheidshandschoen oppakken en ervoor zorgen dat de generaties na ons ook nog Blij in Beesel 

kunnen zijn. 

Kortom, het CDA blikt terug op een aantal mooie jaargetijden, waarin ambities werden uitgesproken en 

successen werden gevierd. Op dit moment staan we aan de vooravond van een nieuwe lente, een periode 

waarin wederom prachtige mijlpalen behaald kunnen worden voor onze gemeenschap. Het CDA is er klaar 

voor, laat de lente maar komen! 



 

 

Tot zover in eerste termijn. Ik dank u voor uw aandacht. 

 

6 November 2017 

  

Fractie CDA Beesel-Reuver-Offenbeek,     Fractievertegenwoordigers, 

  

Lou Cremers       Ron Eijkelenberg 

Will Killaars       Martin van der Avoort 

Jeanne Roelofs     Anouk Huijs 

Cis Bongers         Bram Teeuwen 

  

  

  

  

*) Het CDA behoudt zich het recht voor om amendementen en moties in te dienen voor de gehele 

begroting 


